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Grøndals Sogn 
 

Referat af menighedsrådsmødet 
tirsdag d. 17. september 2024 kl. 20.00  

OBS: valgforsamling kl. 19.00 

Deltagere Klaus Berg, Birgit Stubkjær, Jytte Lindholt, Kirsten Jørgensen, 
Marianne Weikop, Mette Pautsch, Winnie Berndtson, Anne 
Ramm, Inger Turner, Jette Paulisen, Niels Olsen, Lisbeth Nielsen, 
Tine Vængtoft Kristensen, Ulla Toft, Carina Gosmer Andersen, Per 
Thomsen (med.rep), Ursula Maegaard (referent) 

Fraværende Margareth Hvidager 

Indledning ved præst Punktet blev sprunget over pga. dagens valghandling 

Dagsorden:  Beslutninger/drøftelser: 

1. Godkendelse af dagsordenen Dagsordenen blev godkendt. 

2. Bordet rundt 
 

Kirsten: Har tilmeldt sig et regnskabskursus fra Landsforeningen 
af Menighedsråd. Man kan stadig nå at tilmelde sig. Anne er også 
tilmeldt. 
 
Mette: 

- Der har været holdt et-års eftersyn på facaden. Man 
fandt nogle få ting, der vil blive udbedret. 

- Den har også været lavet et dronetjek af kirkens tag i 
forbindelse med en forsøgsordning fra provstiets side. De 
tager udgiften denne gang, men fremover skal vi selv 
betale. Næste gang er om fire år. For fremtiden vil 
provstesynet omfatte et dronesyn. Der vil komme en 
rapport over tagets tilstand. 

- Køkkenets færdiggørelse afventer stadig det sidste. 
Mette er ved at kontakte firmaet om dette.  

- Den 1/10 kl. 16.00 afholdes der kirkevandring, hvor 
kirkens faciliteter besigtiges under ledsagelse af en 
byggesagkyndig, og hvor man diskuterer evt. ønsker for 
fremtiden. Alle MR-medlemmer er velkomne til at 
deltage. 

- Den 22/10 kl. 10 er der provstesyn med provstiets 
arkitekt. Formålet hermed er nogenlunde det samme 
som ved kirkevandringen, blot set fra provstiets 
synsvinkel.  

 
Ursula: gjorde opmærksom på, at den nye mailadresse, 
menighedsraad@grondalskirken.dk, sender til alle rådets faste og 
valgte medlemmer samt til stedfortræderne. Endvidere er 
medarbejderrepræsentanten og referenten med på listen, så 
man kan gå ud fra, at alle tilstedeværende ved møderne ser de 
mails, man sender ud til denne adresse. (Den vil selvfølgelig blive 
revideret, når det nye råd tiltræder). 
 
Marianne: berettede, at spejderne nu har rundet de 100 i 
medlemsantal. De er pt. 102 spejdere, hvilket vil blive fejret ved 
spejdermødet onsdag 18/9.  
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Winnie: 
- Ved sidste menighedsmøde blev der rejst et spørgsmål 

vedr. MR’s forelæggelse af regnskab og budget. Winnie 
har undersøgt reglerne og kan melde tilbage, at der ikke 
er brudt nogen regler. Kravet er, at disse skal forelægges 
ved menighedsmødet, men der er ikke krav om, hvordan 
det skal foregå, eller om at de skal ligge offentligt 
tilgængelige på en hjemmeside el.lign. 

- Der har været afholdt et møde mellem spejderne og 
MR’s repræsentanter, Anne og Winnie. Her har man 
fastlagt rammerne for samarbejdet og udmøntet det i en 
samarbejdsaftale, som Winnie sender rundt til rådets 
medlemmer.  

- KAM holder repræsentantskabsmøde d. 30. september. 
Man kan stadig nå at tilmelde sig. 
 

Birgit:  
- Sagde tak for en god valgforsamling umiddelbart før 

mødet i dag. 
- Gjorde opmærksom på den kommende løvfaldstur den 

4/10, hvor man endnu kan nå at melde sig til. Dette sker 
ved henvendelse til Brita Bülow.  

 
Anne:  

- Berettede, at hun har deltaget i et provstiudvalgsmøde 
med efterfølgende budgetsamråd. Alle sognenes ønsker 
til 3%-midlerne frem til 2025 blev imødekommet. 

- Vil gerne repræsentere sognet ved KAM’s 
repræsentantskabsmøde d. 30. september. 

 
Per: meddelte, at det gospelkor, der har øvet i kirken om 
onsdagen, har fundet et andet sted at være. De var her sidste 
gang den 4/9. 
 
Carina:  

- Fortalte, at de fire Vanløsekirker har holdt en fælles 
personalefest/nytårskur den 13/9.  

- Gjorde opmærksom på, at de nyvalgte medlemmer til 
MR skal bekendtgøres i avisen inden for en uge. De vil 
også blive præsenteret i det kommende kirkeblad. 

3. Nyt fra udvalg 
a. Kommunikationsudvalg 
b. Liturgiudvalg (dvale) 
c. Kollekt 
d. Alsang 
e. Grøn Kirke-udvalg 
f. Festudvalg 
g. Jubilæumsudvalg 
h. Valgudvalg 

Alsangsudvalget: havde en god aften i torsdags med 23 
deltagere. Der opfordres stadig til at sprede det gode budskab. 
 
Festudvalget: Sommerfesten den 23/8 har været afholdt. Det var 
en god aften, hvor mange deltog. Måske skal vi dog finde et 
andet sted til næste gang. 
 
Grøn kirke-udvalget og Jubilæumsudvalget mangler endnu at 
træde sammen om et møde.  
 
Valgudvalget har afholdt valgforsamling i dag, og alt forløb godt. 
Der vil blive fulgt op på valgresultatet med den behørige 
bekendtgørelse af de nyvalgte medlemmer, herunder i 
avisannoncer og i meddelelserne næste søndag.  
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5. Etablering af hegn ved 
præstegården 

Hegnet er allerede sat op. Det viste sig, at der var et 
rådighedsbeløb, der kunne bruges til formålet. 

6. Udpegning af 1-2 unge voksne til 
provstiets Unge-udvalg 

Der skal findes 1-2 unge mennesker mellem 18 og 35 til at 
deltage i provstiets unge-udvalg. Det blev aftalt, at Marianne 
prøver at forhøre sig blandt spejderne. Anne har også en føler 
ude hos en, hun afventer svar fra. Der meldes tilbage til Winnie. 

7. Forslag om at anskaffe en ny fryser 
til kirken ifm. køkkenrenoveringen 

Kirkens personale har et ønske om at udskifte den eksisterende, 
meget lille fryser. Tiltaget vil kunne være med til at mindske 
madspildet i forbindelse med bespisningsarrangementer. 
Endvidere kan en udskiftning til en mere moderne fryser også 
nedsætte strømforbruget. Det anses derfor for at være i trit med 
ambitionen om en Grøn Kirke at anskaffe en ny fryser. Forslaget 
er vedtaget inden for en ramme af op til 25.000 kr.  

8. Evt. Birgit spurgte, om vi måske burde indføre tilmelding til større 
bespisningsarrangementer. Ved Mad & Fortælling den 5/9 var 
der for lidt mad til de 72 fremmødte, og man måtte hente mere 
mad.  
Der var dog enighed i rådet om, at man helst vil undgå at indføre 
begrænsninger, der kan holde folk væk. Det var blandt andet for 
at kunne gøre bedre udnyttelse af eventuelle rester efter et 
arrangement med spisning, at den ønskede fryser var på 
dagsordenen, jf. forrige punkt. 

 

Mødet sluttede kl. 21.17 

 

Kommende menighedsrådsmøder i 2024:  

12/11 

10/12 

 


